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Opening en vaststelling agenda  

De vergadering vindt digitaal plaats. Alle NCad-leden zijn aanwezig. Tevens 

nemen de algemeen secretaris en drie medewerkers deel. Voor het 

agendaonderdeel: ‘Herzien plan van aanpak advies dierproeven waar we  

vanaf willen’, neemt de betreffende expert deel. 

 

 

Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van belang voor 

het NCad 

Coenraad Hendriksen geeft, op persoonlijke titel, aan het eind deze maand een 

lezing voor de Zweedse Medical Research Council over Covid-19.  

 

Monique Janssens is benaderd door een dierenbescherming n.a.v. haar 

ingezonden brief in NRC over pensionering van proefdieren. De 

Dierenbescherming wilde weten hoe het best aan te sluiten op het onderwerp 

proefdieren. Het meest passende lijkt aan te haken bij TPI. 

 

Verslag gesprek DALAS 

Hierover zijn geen vragen. Aanvullend op het verslag geeft een medewerker van 

het NCad aan dat er nader contact is geweest met DALAS. Voorlopig wordt 

gezamenlijk opgetreden m.b.t. FELASA trainers en FELASA workshops. 

 

Verslag bijeenkomst rondetafelgesprek met dierenwelzijnsorganisaties 

In aanvulling op het verslag wordt gemeld dat Robert Molenaar stopt bij Animal 

Rights. 

N.a.v. het verslag is er een aantal onduidelijkheden waarop het verslag enigszins 

wordt aangepast. 

 

Terugblik Biotechnische Dagen 

De Biotechnische Dagen hebben in Den Bosch plaatsgevonden. Het waren twee 

dagen en deze werden als interessant en goed georganiseerd ervaren. 

 

Overleg NVDEC 

In aanvulling op bijgevoegd verslag werd gemeld dat het overleg als constructief 

is ervaren. Er zal een vervolgoverleg plaatsvinden waarbij tevens de voorzitter 

van het NCad aanwezig zal zijn.  
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Zienswijze cumulatief ongerief 

De laatste wijzigingen van de expertgroep worden verwerkt. Op verzoek van de 

expertgroep wordt het stuk eerst aan de CCD voorgelegd met de vraag of de CCD 

hiermee uit de voeten kan.  

 

Verslag overleg CCD-NCad 

Betrokkenen geven een korte terugkoppeling van het overleg. Vragen over een 

drietal onderwerpen - Transleerbaarheid, Meer dieren met minder ongerief, 

Individuele huisvesting - worden nader belicht.  

De exacte vraagstelling omtrent deze onderwerpen wordt in een volgende CCD 

vergadering vastgesteld en zal vervolgens voorgelegd worden aan de DEC’s om ze 

verder te specificeren. De DEC’s zullen aangeven hoe zij betrokken willen zijn, 

waarna nadere afstemming CCD-NCad volgt. Vervolgens bekijkt het NCad welke 

vragen het eventueel wil oppakken voor 2022. 

 

Terugkoppeling TPI kerngroep 

De voorzitter refereert aan de schriftelijke terugkoppeling die aan de leden is 

toegestuurd. 

 

Film over cardiovasculair streefbeeld 

Vanuit de Dutch CardioVascular Alliance hebben drie trainees gewerkt aan dit 

streefbeeld. Zij hebben een publicatie opgesteld en een film geproduceerd die een 

duidelijke ambitie uitstraalt en een missie vertegenwoordigt. Bij één van de 

volgende NCad-vergaderingen zullen Robert Passier en andere betrokkenen 

worden uitgenodigd en wordt bekeken op welke wijze dit streefbeeld kan worden 

geïmplementeerd. 

 

Humaan Weefsel 

Er is een tijdslijn gemaakt voor de vormgeving van dit advies. De enquête is 

uitgezet; er is een aantal interessante leads uitgekomen. In het Health-RI een 

groot project dat uit het Groeifonds wordt betaald, zit ook een onderdeel humaan 

weefsel. Daar zal nog nader naar worden gekeken. Waarschijnlijk zal een eerste 

versie van het advies in april aan het NCad worden voorgelegd.  

 

Adviesaanvraag over individuele huisvesting vanuit een IvD  

Dit onderwerp zal in een volgende vergadering inhoudelijk aan de orde komen 

nadat bericht vanuit de CCD hierover is ontvangen. 

 

Venture challenge 2022 

ProefdierVrij organiseert weer een venture challenge in 2022 en heeft het NCad 

gevraagd eventuele kandidaten aan te melden. 

 

 

Herzien plan van aanpak advies dierproeven waar we vanaf willen  

Dhr. Rademakers geeft een toelichting op het plan van aanpak dat nu voorligt. Er 

zijn inmiddels acht interviews gevoerd en is gesproken met de denktank ethici in 

DEC’s. Daarbij zijn drie aspecten aan de orde gekomen; het wat: welke 

aandachtspunten maken dierproeven ongewenst; het waarom: de redenen 

waarom ongewenste dierproeven toch gemeengoed zijn en het hoe: aan welke 

strategieën kun je denken om ongewenste dierproeven af te bouwen. Enkele 

bevindingen tot nu toe zijn dat de werktitel erg polariserend is en het doel van het 
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onderzoek niet geheel helder is. Na enige discussie in het NCad wordt 

geconcludeerd dat de werktitel te suggestief is en wordt aangepast.  

Dit advies zou kunnen leiden tot overwegingen waarbij geïnventariseerd welke 

dierproeven aandacht behoeven op grond van bijvoorbeeld aantal dieren, 

maatschappelijke acceptatie en validiteit.  

Een bijgesteld plan van aanpak zal met betrokken NCad-leden worden afgestemd 

en in een schriftelijke ronde met de overige NCad-leden worden geaccordeerd. 

 

 

Eerste schets jaarplan 2022 

De voorzitter geeft een inleiding. Dit is een eerste bespreking en dit zal 

terugkomen in de vergadering van december. Het jaarplan 2022 zal in eenzelfde 

format worden vormgegeven als dat van 2021. De NCad-leden worden gevraagd 

welke onderwerpen zij van belang achten. Bijna alle onderwerpen zijn interessant 

en politiek relevant, maar het is een zeer omvangrijke lijst van voorstellen en er 

zal geprioriteerd moeten worden. Tevens zal gekeken worden naar inhuur van 

experts. In de volgende vergadering zal een kwantificering van het benodigde 

aantal uren voor het ondersteunend bureau, een nadere toelichting van de 

onderwerpen, de doelstelling, de aanleiding en een voorstel van prioritering 

worden gegeven waarna het NCad een besluit kan nemen over welke 

onderwerpen in 2022 zullen worden opgepakt.  

 

 

CoP kippen 

Een medewerker van het NCad geeft een toelichting. Er is al een FELASA 

werkgroep recent aan de slag gegaan met het onderwerp kippen als proefdier. Het 

is nog niet duidelijk wat exact de scope van deze werkgroep wordt. In Utrecht 

wordt een specialisatiecursus gegeven over het werken met kippen. Besloten 

wordt om aan te geven bij de werkgroep van FELASA dat de vraag om een CoP 

kippen in het veld leeft en af te wachten wat de scope van de FELASA werkgroep 

zal zijn alvorens verdere stappen te zetten. 

 

 

Procesvoorstel transitieadvies 

De algemeen secretaris geeft een toelichting op een procesvoorstel voor de 

invulling van de Heidag.  

Het NCad is akkoord om de Heidag volgens het voorliggend procesvoorstel in te 

richten. Er staat een aantal vragen in die de NCad-leden wordt meegegeven als 

voorwerk voor de Heidag. Ook is er ruimte voor NCad-leden om zelf nog zaken in 

te brengen. De definitief verantwoordelijke NCad-leden worden tijdens de Heidag 

gekozen en de definitieve doelstelling van het advies zal worden vastgesteld 

tijdens de Heidag. 

 

 

Terugkoppeling NC’s-overleg  

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een terugkoppeling van het overleg met de 

NC’s naar aanleiding van het ECVAM rapport over non-animal antibodies. Er is een 

procesvoorstel gedaan om het technische gedeelte van het overleg op een 

effectieve wijze te laten verlopen en besloten is om een werkgroep rond educatie 

en voorlichting over alternatieven te vormen. De volgende vergadering is begin 

volgend jaar.   
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Er is geen specifieke samenwerking met al lopende activiteiten omtrent non-

animal derived antibodies en er is nog geen zicht op welke initiatieven op dit 

gebied al lopen. Dat zal nog nader worden bekeken.  

 

 

NCad inbreng tijdens het FELASA congres in 2022 

Een medewerker van het NCad geeft een toelichting. Van 13 t/m 16 juni wordt in 

Marseille het FELASA congres georganiseerd. Hiervoor kunnen tot 7 januari 

abstract ingediend worden. Onderwerpen waar een abstract over zal worden 

ingediend zijn: CoP perioperatieve zorg, cumulatief ongerief, Covid-19 en parallel 

studies. 

 

 

Verslag vorige vergadering 

Het verslag wordt met een kleine aanpassing goedgekeurd en vastgesteld. 

 

 

Actielijst 

Geen bijzonderheden 

 

 

Rondvraag 

Een NCad-lid refereert naar het evenement van de Intergroup on the Welfare and 

Conservation of Animals op 16 november met als titel: ‘Accelerating the transition 

to animal-free innovation: Measures for an action plan to phase-out experiments 

on animals’, en zal de link van deze bijeenkomst sturen zodra deze beschikbaar is.  

 

 


